
Rada Gminy Krzywcza Krzywcza, dnia 17 listopada 2011 r. 
 
OA.0002.14.2011 
 

PROTOKÓŁ Nr XIV/2011 
 

z obrad XIV sesji zwyczajnej Rady Gminy Krzywcza, która odbyła 
się 10 listopada 2011 r. w Świetlicy Wiejskiej w Krzywczy 

 
 
 Na XIV sesję Rady Gminy Krzywcza przybyło 14 radnych (lista 
obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu). Ponadto 
w obradach wzięły udział zaproszone osoby spoza Rady (listy obecności 
stanowią załączniki nr 2 i nr 3 do niniejszego protokołu). 
 
 
Ad 1. 
 Przewodniczący Rady Gminy Pan Piotr Pękalski o godz. 1343 otworzył 
sesję i po powitaniu radnych oraz gości oświadczył, iż zgodnie z listą 
obecności aktualnie w sesji uczestniczy 14 radnych, co wobec składu Rady 
Gminy wynoszącego 15 radnych stanowi quorum pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych uchwał. 
 
 Następnie Przewodniczący obradom przedstawił projekt porządku 
obrad. 
 Proponowany porządek obrad w wyniku przeprowadzonego głosowania 
przyjęty został jednogłośnie (14 głosami za). 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad, 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji, 
3. Ocena stanu realizacji zadań oświatowych Gminy Krzywcza w roku szkolnym 

2010/2011. 
4. Ustalenie stawek podatków i opłat lokalnych: 

1) przedstawienie opinii Komisji ds. Rozwoju Społeczno-Gospodarczego, 
Przestrzennego i Gospodarki Finansowej Rady Gminy Krzywcza, 

2) przyjęcie uchwał w sprawach: 
- zarządzenia poboru w 2012 roku podatków od osób fizycznych: rolnego, od 

nieruchomości i leśnego w drodze inkasa, określenia inkasentów i wysokości 
wynagrodzenia za inkaso, 

- obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjętej jako podstawę obliczenia podatku 
rolnego na terenie gminy w 2012 r., 

- ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie gminy 
Krzywcza, 

- wprowadzenia zwolnień w podatku od nieruchomości, 
- ustalenia i poboru w 2012 r. stawek opłaty targowej, 
- ustalenia stawek podatku od środków transportowych na terenie gminy Krzywcza, 
- zmieniającej uchwałę własną Nr 95/XII/2007 z dnia 20.11.2007 r. w sprawie wzoru 

deklaracji na podatek od nieruchomości (wzór deklaracji dla Polskiego Górnictwa 
Nafty i Gazu). 
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5. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 
- wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2011 r., 
- wprowadzenia zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Krzywcza, 
- zaciągnięcia kredytu długoterminowego, 
- zmieniająca uchwałę własną Nr 109/XIV/2007 z dnia 28.12.2007r. w sprawie 

przyjęcia Regulaminu nadawania tytułu honorowego „Zasłużony dla Gminy 
Krzywcza”, 

- zmiany granic Sołectw Wola Krzywiecka i Reczpol, 
- sprzedaży w trybie bezprzetargowym niezabudowanej nieruchomości gruntowej 

(dz. nr 1268/1 o pow. 0,13 ha w Babicach) stanowiącej własność Gminy Krzywcza, 
- ustalenia stawek opłat za korzystanie z cmentarzy komunalnych i usługi cmentarne 

oraz uchwalenia Regulaminu Korzystania z Cmentarzy Komunalnych na terenie 
Gminy Krzywcza. 

6. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym, 
7. Interpelacje i zapytania radnych, 
8. Wolne wnioski i informacje, 
9. Zakończenie obrad. 
 
 
Ad 2. 
 Protokół Nr XIII/2011 z obrad poprzedniej sesji został wyłożony do 
wglądu wraz z informacją, aby ewentualne wnioski i zastrzeżenia zgłaszać do 
końca sesji. Jeśli takich nie będzie, zostanie to uznane jako przyjęcie 
protokołu. 
 
 
Ad 3. 
 Przewodniczący Rady Gminy oddał głos Pani Ewie Pękalskiej 
Inspektorowi ds. Oświaty w Urzędzie Gminy Krzywcza, która przestawiła 
informację o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Krzywcza w roku 
szkolnym 2010/2011. 
 
 
Ad 4. 
 Pan Mieczysław Klimko, w imieniu Przewodniczącego Komisji, 
przedstawił Protokół z posiedzenia Komisji ds. Rozwoju Społeczno-
Gospodarczego, Przestrzennego i Gospodarki Finansowej Rady Gminy 
Krzywcza. 
 
 Sekretarz Gminy Pan Kazimierz Trojan przedstawił projekt uchwały 
Rady Gminy Krzywcza w sprawie zarządzenia poboru w 2012 roku podatków 
od osób fizycznych: rolnego, od nieruchomości i leśnego w drodze inkasa, 
określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso. 
 
 W wyniku głosowania projekt proponowanej Uchwały ze stawkami za 
inkaso zaproponowanymi przez Komisję przyjęty został jednogłośnie 
14 głosami „za” (Uchwała Nr 73/XIV/2011). 
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 Następnie Sekretarz Gminy Pan Kazimierz Trojan przedstawił projekt 
uchwały Rady Gminy Krzywcza w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 
przyjętej jako podstawę obliczenia podatku rolnego na terenie gminy w 2012 r. 
 W wyniku głosowania projekt proponowanej Uchwały ze stawką 
zaproponowaną przez Komisję przyjęty został jednogłośnie 14 głosami „za” 
(Uchwała Nr 74/XIV/2011). 
 
 Pan Kazimierz Trojan przedstawił także projekt uchwały Rady Gminy 
Krzywcza w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 
terenie gminy Krzywcza. 
 W wyniku głosowania projekt proponowanej Uchwały ze stawkami 
zaproponowanymi przez Komisję przyjęty został jednogłośnie 14 głosami „za” 
(Uchwała Nr 75/XIV/2011). 
 
 Kolejny projekt uchwały Rady Gminy Krzywcza w sprawie 
wprowadzenia zwolnień w podatku od nieruchomości przedstawił 
Pan Kazimierz Trojan. 
 W wyniku głosowania projekt proponowanej Uchwały z propozycjami 
Komisji przyjęty został jednogłośnie 14 głosami „za” (Uchwała 
Nr 76/XIV/2011). 
 
 Następnie Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały Rady 
Gminy Krzywcza w sprawie ustalenia i poboru w 2012 r. stawek opłaty 
targowej. 
 W wyniku głosowania projekt proponowanej Uchwały ze stawkami 
zaproponowanymi przez Komisję przyjęty został jednogłośnie 14 głosami „za” 
(Uchwała Nr 77/XIV/2011). 
 
 Pan Sekretarz Gminy przedstawił również projekt uchwały Rady Gminy 
Krzywcza w sprawie ustalenia stawek podatku od środków transportowych na 
terenie gminy Krzywcza. 
 Radny Pan Józef Opałka wnioskował o podniesienie wszystkich stawek 
ujętych w tym projekcie o 10% w stosunku do stawek obowiązujących w roku 
bieżącym. 
 Pan Przewodniczący Rady Gminy poddał pod rozwagę – Czy warto 
podnosić te stawki? Usługodawcy wliczą wzrost tych stawek w koszty 
realizowanych usług. 
 Radny Pan Wacław Sobol stwierdził, że nie ma sensu podnoszenia tych 
stawek. 
 
 W wyniku głosowania projekt proponowanej Uchwały ze stawkami 
zaproponowanymi przez Komisję przyjęty został 12 głosami „za”, przy 
2 głosach „wstrzymujących się” (Uchwała Nr 78/XIV/2011). 
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 Następnie Pan Sekretarz Gmin przedstawił projekt uchwały Rady Gminy 
zmieniającej uchwałę własną Nr 95/XII/2007 z dnia 20.11.2007 r. w sprawie 
wzoru deklaracji na podatek od nieruchomości (wzór deklaracji dla Polskiego 
Górnictwa Nafty i Gazu). 
 Na wniosek Pana Wójta postanowiono jednogłośnie przez aklamację 
zdjąć z porządku dziennego obrad ten projekt Uchwały, gdyż zauważono 
w nim nieścisłości w podstawie prawnej przedłożonego wzoru deklaracji. 
 
 O godz. 1525 Przewodniczący Rady Gminy zarządził przerwę 
w obradach, która trwała do godz. 1541. 
 
 
Ad 5. 
 Skarbnik Gminy Pani Beata Wielgosz przedstawiła projekt uchwały Rady 
Gminy Krzywcza w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2011 
rok wraz z uzasadnieniem do tego projektu uchwały. 
 W wyniku głosowania projekt proponowanej Uchwały przyjęty został 
jednogłośnie 14 głosami „za” (Uchwała Nr 79/XIV/2011). 
 
 Następnie Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały Rady 
Gminy Krzywcza w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy 
Krzywcza wraz z uzasadnieniem do tego projektu uchwały. 
 W wyniku głosowania projekt proponowanej Uchwały przyjęty został 
jednogłośnie 14 głosami „za” (Uchwała Nr 80/XIV/2011). 
 
 Pani Skarbnik Gminy przedstawiła także projekt uchwały Rady Gminy 
Krzywcza w sprawie w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego wraz 
z uzasadnieniem do tego projektu uchwały. 
 W wyniku głosowania projekt proponowanej Uchwały przyjęty został 
jednogłośnie 14 głosami „za” (Uchwała Nr 81/XIV/2011). 
 
 Następnie Pan K. Trojan przedstawił kolejny projekt uchwały Rady 
Gminy Krzywcza zmieniającej uchwałę własną Nr 109/XIV/2007 z dnia 
28.12.2007 r. w sprawie przyjęcia Regulaminu nadawania tytułu honorowego 
„Zasłużony dla Gminy Krzywcza” wraz z uzasadnieniem do tego projektu 
uchwały. 
 Radni Pan W. Sawicki i Pan W. Sobol wnioskowali o zmianę zapisu 
zawartego w § 1 ust. 2 „Wnioski o nadawanie tytułu honorowego „Zasłużony dla 
Gminy Krzywcza” składać można w trakcie całego roku najpóźniej na 3 miesiące 
przed datą nadania” a nie na 2 miesiące jak było zaproponowane we wcześniej 
wersji tego projektu. 
 Poprawkę do tego projektu uchwały przyjęto przez aklamację. 
 W wyniku głosowania projekt proponowanej Uchwały wraz z naniesioną 
poprawką przyjęty został jednogłośnie 14 głosami „za” (Uchwała 
Nr 82/XIV/2011). 
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 Pan K. Trojan przedstawił także projekt uchwały Rady Gminy Krzywcza 
w sprawie wprowadzenia zmiany granic sołectw Wola Krzywiecka i Reczpol wraz 
z uzasadnieniem do tego projektu uchwały. 
 W wyniku głosowania projekt proponowanej Uchwały przyjęty został 
jednogłośnie 14 głosami „za” (Uchwała Nr 83/XIV/2011). 
 
 Następnie Pan K. Trojan przedstawił projekt uchwały Rady Gminy 
Krzywcza w sprawie sprzedaży w trybie bezprzetargowym niezabudowanej 
nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Krzywcza wraz 
z uzasadnieniem do tego projektu uchwały. 
 
 W międzyczasie o godz. 1640 Wiceprzewodniczący Rady Gminy 
Pan Bogusław Krzywiński, usprawiedliwiony u Przewodniczącego obradom, 
opuścił salę obrad. 
 
 W wyniku głosowania projekt proponowanej Uchwały przyjęty został 
jednogłośnie 13 głosami „za” (Uchwała Nr 84/XIV/2011). 
 
 Pan Robert Kaszycki Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej 
przedstawił projekt uchwały Rady Gminy Krzywcza w sprawie ustalenia 
stawek opłat za korzystanie z cmentarzy komunalnych i usługi cmentarne oraz 
uchwalenia Regulaminu Korzystania z Cmentarzy Komunalnych na terenie 
Gminy Krzywcza. 
 Radny Pan Wacław Sobol pytał – Czy są obecnie zrobione piwniczki na 
cmentarzu w Krzywczy? 
 Pan R. Kaszycki odpowiedział – Nie są, ale w ciągu tygodnia można 
taką piwniczkę wykonać. 
 Następnie Radny Pan Wacław Sobol pytał – Czy Gmina może 
prowadzić usługi w tym zakresie? 
 Na wniosek Pana Wójta Rada Gminy Krzywcza postanowiła 
jednogłośnie 13 głosami „za” zdjąć proponowaną uchwałę z porządku obrad. 
 
 
Ad. 6. 
 Wójt Gminy Krzywcza Pan Witold Szpytman przedstawił sprawozdanie 
o swojej pracy w okresie międzysesyjnym (Informacja stanowi załącznik nr 15 
do niniejszego protokołu). 
 
 
Ad. 7,8. 
 Radny Pan Wacław Sobol pytał – Jak wygląda sprawa remontu 
chodnika przy drodze powiatowej w Krzywczy? 
 Pan Wójt poinformował, że roboty związane z ułożeniem chodnika, 
wykonaniem pasa zieleni wyszacowano na kwotę ok. 40 000 zł. Powiat nie jest 
w stanie zrealizować to zadanie w bieżącym roku. 
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 Odnosząc się do pytania Pana W. Sobola w sprawie wykonania korytek 
koło wjazdu z drogi powiatowej w kierunku „Osiedla” w Krzywczy Pan Wójt 
wyjaśnił, że po rozmowach z wykonawcą Panem Kroczkiem wynikł problem, 
że te korytka muszą być czymś zakończone, bo będzie ciężko wyłapać wodę. 
Sołtys zobowiązał się wykonać, w ramach posiadanych środków sołeckich, 
studzienkę z której wody opadowe będą skierowane do kanalizacji burzowej. 
 
 Radny Pan Wojciech Sawicki powiedział - Przy cmentarzu w Krzywczy 
leży auto. W związku z tym pytał - Czy Pan Wójt starał się ponaglić właściciela 
tego auta do jego sprzątnięcia? 
 Pan Wójt powiedział, że według zapewnień właściciela tego auta miało 
ono być już dawno sprzątnięte. Po przeprowadzonej rozmowie minęły dwa 
tygodnie bez żadnych rezultatów. Wówczas otrzymano pismo z Policji 
z adresem właściciela tego auta. Pan Wójt wyznaczył dodatkowy tygodniowy 
termin na jego uprzątnięcie. Po tym terminie – jak powiedział Pan Wójt - 
właściciel tego auta będzie przymuszony do tego w postępowaniu 
administracyjnym.  
 Ponadto Pan Wójt powiedział – Policji zleży, aby to auto było jak 
najszybciej wyciągnięte i zabrane, bo co jakiś czas giną części z tego auta 
i muszą oni spisywać protokoły z kradzieży. Sprawa ta – jak zapewnił Pan Wójt 
– będzie w przyszłym tygodniu wszczęta w postępowaniu administracyjnym. 
 
 Radny Pan Wacław Sobol pytał – Czy odbiór odpadów szklanych po 
zniczach płaci Gmina, czy firma zabiera je nieodpłatnie? 
 Pan Robert Kaszycki odpowiedział, że Firma odbierająca odpady stałe 
nie przyjmuje je nieodpłatnie, gdyż odpad ten nie nadaje się do recyklingu. 
 
 Sołtys wsi Wola Krzywiecka Pan Jan Wanat pytał - Jak została 
rozstrzygnięta sprawa drogi „koło Dworu”? Nie dokończono drogi gminnej koło 
stawu, nie wykonano żadnych przepustów, nie było żadnej reklamacji, nie ma 
też żadnej odpowiedzi. Koło stawu obrywa się droga. Był na tej drodze 
Pan Bogusław Czech pracownik Urzędu Gminy i obiecał dać kratownice. 
Nie wiem z jakich środków miało to być zrobione z gminnych, czy nie 
z gminnych. Poinformował on również, że przy drodze do Pana Bronisława 
Popowicza koło przejazdu przy posesji Pana Majewskiego zasypany został 
rów. Zdaniem Pana J. Wanata można było założyć przepustnice i nie usuwała 
by się ta ziemia. Ponadto krawędzie nowo asfaltowej drogi nie oblano smołą. 
Na drodze gminnej koło posesji Pana Sołtysa krawędzie również nie zostały 
oblane smołą. 
 
 Sołtys wsi Skopów Pan Franciszek Dudycz wnioskował o interwencję do 
Zarządu Powiatu Przemyskiego w sprawie dokonania geodezyjnego 
i prawnego wytyczenia przebiegu drogi powiatowej przez miejscowość 
Skopów 
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 Sołtys wsi Reczpol Pani Maria Pawłowska pytała – Jak będzie dalej 
funkcjonowała Świetlica Wiejska w Reczpolu, gdyż obecnie jest ona 
zamknięta? 
 Pan Wójt powiedział – prowadzone były rozmowy ze Świetlicową Panią 
Agnieszką Strojek na temat możliwości rozwiązania tego problemu, ale chyba 
nie będzie innej możliwości jak przeprowadzenie inwentaryzacji w bibliotece 
i przekazanie jej wraz świetlicą innemu pracownikowi. 
 
 Radny Pan Wacław Sobol wnioskował o pisemne zwrócenie się do 
Zarządu Dróg Powiatowych w Przemyślu w sprawie obniżenia poboczy z ziemi 
tuż przy jezdni drogi powiatowej przebiegającej przez miejscowość Skopów, 
ponieważ pobocza te są wyższe niż jezdnia. 
 
 Radny Pan Józef Opałka powiedział – przy drodze powiatowej 
w Bachowie przez wieś pogłębiono rowy. Zdaniem Radego – zakres 
planowanych prac w połowie został wykonany, ale porobiono sztuczne 
zastoiska wód opadowych. Twierdzi on, że żaden przepust nie jest udrożniony. 
Woda stoi, i podmaka asfalt. W związku z tym wnioskował on o interwencję do 
Zarządu Powiatu Przemyskiego w sprawie udrożnienia tych przepustów. 
 
 Protokół Nr XIII/2011 został przyjęty jednogłośnie przez aklamację. 
 
 
Ad 9. 
 Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy 
podziękował radnym i gościom za przybycie oraz zamknął o godz. 1744 
XIV zwyczajną sesję Rady Gminy Krzywcza VI kadencji. 
 
 Na tym protokół zakończono. 
 
 

Protokołował 
 

(-) Mieczysław Klimko 

Przewodniczący Rady 
 

(-) Piotr Pękalski 
 


